
آرمان ملی: کشتی به عنوان ورزش اول کشورمان در ماه های 
اخیر با خبرهای متفاوت و البته حاشیه هایی مواجه بوده است. 

 ماجرای گرایی 
اتحادیه جهانی کشتی با توجه به رفتار غیرورزشی محمدعلی 
گرایی در رقابت های جهانی ۲۰۲۳ صربستان، این کشتی گیر را 
اواخر آبانماه سالجاری به مدت یکسال از حضور در میادین 
کرد.  با پرداخت جریمه های سنگین محروم  کشتی همراه 
فدراسیون کشتی با گرفتن وکیل پیگیر روند کار این فرنگی کار 
عنوان دار شد و در نهایت با پرداخت مبلغ ۷ هزار فرانک 
به عنوان جریمه محرومیت گرایی بخشیده شد و این کشتی گیر 
می تواند از روز ۱۳ فروردین ماه ۱۴۰۳ به میادین کشتی بازگردد. 
لازم به ذکر است فدراسیون کشتی علاوه بر پرداخت این جریمه، 
نسبت به پرداخت دستمزد وکیل پرونده نیز اقدام کرده است.

 درگیری مختاری 
درگیری و زد و خورد شدید میان محمدرضا مختاری و 
حریف ترکیه ای در جریان رقابت های بین المللی کشتی فرنگی 
جام وهبی امره در آنتالیای ترکیه، بازتاب گسترده ای داشت 
و اتحادیه جهانی کشتی این موضوع را در دست بررسی قرار 
داد. بر همین اساس با توجه به شدت این درگیری، به احتمال 
فراوان مختاری و حریف ترکیه ای با محرومیت از سوی اتحادیه 
جهانی کشتی روبه رو  خواهند شد. مختاری در این مسابقات 
با شکست امین کاویانی نژاد مدعی اصلی این وزن این شانس 
را داشت تا با شکست حریف ترکیه ای راهی فینال شود و بخت 
اصلی پوشیدن دوبنده تیم ملی در مسابقات کسب سهمیه 
المپیک شود اما با این اتفاق هم از مسابقات اخراج شد 
و هم شانس رسیدن به دوبنده تیم ملی را از دست داد. 
با تصمیم کادرفنی، امین کاویانی نژاد به عنوان نماینده 

وزن ۷۷ کیلوگرم ایران در مسابقات کسب سهمیه المپیک 
انتخاب شد و امیر عبدی نفر سوم این رقابت ها نیز 

به دلیل خودداری علی اسکو نایب قهرمان 
این مسابقات از حضور در مبارزه انتخابی، 
ایران در مسابقات  به عنوان نماینده 
قهرمانی آسیا انتخاب شد. در جریان 

محمدرضا  میان  فیزیکی  درگیری 
مختاری و حریف ترکیه ای در مرحله 

نیمه نهایی وزن ۷۷ کیلوگرم جام 
 ۲ اخراج هر  به  که  امره  وهبی 

منجر  مسابقات  از  کشتی گیر 
فدراسیون  مسئولان  شد، 
کشتی ترکیه و کادر مربیگری 
اقدامی  در  نیز  تیم  این 
عجیب و غیر ورزشی وارد 

تشک کشتی شدند و به 
حمله  مختاری  سمت 

این  جمله  از  کردند! 
افراد رئیس فدراسیون 
که  بود  ترکیه  کشتی 

و  شد  معرکه  این  وارد 
قصد درگیری با مختاری و 

اقدام عجیب رئیس فدراسیون  را داشت.  ایران  مربیان 
کشتی ترکیه به جر و بحث و یقه گیری او با کادرفنی تیم ملی 
کشیده شد، اما پس از این اتفاق، حسن رنگرز  ایران نیز 
سرمربی تیم ملی گزارش این موضوع را به اطلاع علیرضا دبیر 
رساند و او نیز گلایه خود را از نحوه مدیریت این اتفاق توسط 
مسئولان فدراسیون کشتی ترکیه به گوش آن ها رساند و بر 
کید کرد. دبیر همچنین در گفت وگو  پیگیری این موضوع تا
خ داده در این درگیری را به اطلاع او  لوویچ اتفاقات ر با نناد لا
خ داده ابراز گلایه کرد. همچنین حسن  رساند و از اتفاقات ر
رنگرز درباره درگیری محمدرضا مختاری با حریف ترکیه ای، 
خاطرنشان کرد: قبل از حضور در این مسابقات و با توجه 
به سبقه ترک ها در میزبانی از مسابقات مختلف، این قبیل 
رفتارها قابل پیش بینی بود بر همین اساس نیز هشدارهای 
لازم به کشتی گیران داده شد تا در صورت بروز مشکل متناسب 
کشتی گیر ایرانی برخورد داشته  با شأن و شخصیت یک 
باشند. انصافا کشتی گیر ترک اخلاق را رعایت نکرد و بارها در 
جریان مبارزه به مختاری ضربه زد و به رغم اعتراض مربیان ما 
تصاویر بازبینی نشد. می توانم بگویم این مبارزه را داوران با 
بی توجهی هایشان به رفتارهای کشتی گیر ترکیه به جنجال 
کنش نشان  کشیدند. در نهایت نیز مختاری به ضربه های او وا
داد که کار به جنجال کشیده شد. رنگرز تصریح کرد: هر چند 
بانی و مسبب این جنجال کشتی گیر ترک بود اما از مختاری 
خ داد به نظر  انتظار خویشتنداری داشتیم. با اتفاقی که ر
می رسد به رغم شانس بالایی که مختاری با عملکرد 

خوب خود برای رسیدن به تیم ملی داشت، به احتمال زیاد از 
سوی اتحادیه جهانی کشتی با محرومیت مواجه خواهد شد. 
متاسفانه برخی مسئولان فدراسیون کشتی ترکیه و برگزاری 
مسابقات با رفتارهای خارج از عرف خود، رسم مهمان نوازی 

را به جا نیاوردند.

 شکایت از جدیدی 
قهرمان  محکومیت  حکم   ، تجدیدنظر دادگاه  تأیید  با 
پیشین کشتی جهان و عنوان دار المپیک در پی شکایت رئیس 
 ، کشتی، قطعی شد. چندی پیش علیرضا دبیر فدراسیون 
قهرمان المپیک ۲۰۰۰ سیدنی علیه عباس جدیدی عنوان دار 
جهان و المپیک به دلیل تهمت و افترا به مراجع قضائی شکایت 
کرد. قهرمان پیشین کشتی جهان و دارنده مدال نقره المپیک 
۱996 آتلانتا نسبت به علیرضا دبیر و اقداماتش، در فضای 
کنش هایی نشان داده بود که همین امر شکایت  مجازی وا
رئیس فدراسیون کشتی را به همراه داشت. در پی شکایت دبیر 
کاذیب رایانه ای؛ دادگاه مجموع رفتار  مبنی بر توهین و نشر ا
ارتکابی را با بزه توهین مطابق دانسته و عباس جدیدی را به 
پرداخت ۲۰۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق صندوق دولت 
گرام محکوم  و حذف تمام محتوای مجرمانه از صفحه اینستا
کرد. با اعتراض عباس جدیدی به این رأی، پرونده به دادگاه 
تجدیدنظر رفت که رأی قبلی قطعی و قابل اجرا شد. پس از 
درگذشت برادر عباس جدیدی، رئیس فدراسیون کشتی نیز در 

مراسم ترحیم مرحوم علیرضا جدیدی شرکت کرده بود.

 گردش مالی کشتی
رئیس سازمان لیگ فدراسیون کشتی از الکترونیکی شدن 
قراردادها در سال جدید خبر داد و گفت: با این اقدام دیگر 
کشتی گیران نمی توانند با ۲ تیم قرارداد ثبت کنند. حمید 
یاری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به عملکرد سازمان لیگ 
فدراسیون کشتی در سالی که گذشت، اظهار کرد: فدراسیون 
کشتی سال بسیار شلوغ و پرترافیکی را به دلیل برگزاری مسابقات 
متعدد داخلی و بین المللی پشت سر گذاشت. وی افزود: 
سازمان لیگ نیز 9 لیگ در رده های سنی مختلف در 
سال ۱۴۰۲ برگزار کرد و علاوه بر آن نیز مسئولیت برگزاری 
مسابقات فدراسیون کشتی نیز بر عهده سازمان 
لیگ فدراسیون کشتی بود. خدا را شکر عملکرد 
مجموعه همکاران ما در سازمان لیگ در برگزاری 
رقابت های مختلف خوب و قابل قبول بود، هر 
چند نقاط ضعفی وجود داشت که به طور قطع 
برای رفع آن ها و بهبود هر چه بیشتر در نحوه 
برگزاری مسابقات مطابق با شأن و جایگاه کشتی 
به عنوان ورزش اول ایران برنامه ریزی خواهیم 
کرد. رئیس سازمان لیگ فدراسیون کشتی، 
درباره مجموع گردش مالی لیگ های کشتی 
در سال ۱۴۰۲، گفت: مجموع گردش مالی 
نقدی و غیر نقدی لیگ های کشتی 
ایران در سال ۱۴۰۲ مبلغ ۱۳۳ میلیارد و 
هشتصد میلیون تومان بود که رشد 
قابل توجهی نسبت به سالیان قبل 

داشته است.  
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اخبار متفاوت و حاشیه های فدراسیون کشتی 

« حکم محکومیت قطعی »جدیدی« را گرفت »دبیر

وینیسیوس، ۷۷ گل، ۴۲ کارت زرد 
وینیسیوس توانست برابر اوساسونا دو گل به 
ثمر برساند ولی بازهم یک جنجال دیگر که باعث 
شد او چهار اخطاره شود و دیدار بعدی با بیلبائو را 
از دست دهد. وینیسیوس در افراط گرایی زندگی 
می کند. ستاره برزیلی رئال مادرید در بعضی از 
ورزشگاه ها با شعارهای نژادپرستی هواداران 
روبه رو شده است. او در فصل جاری لالیگا بارها 
مورد توهین های نژادپرستانه قرار گرفته است 
و شاید به همین خاطر از رئال جدا شود؛ چرا که 
برای چندمین بار است که از فضای موجود در 
لالیگا انتقاد می کند. سال گذشته 
او دو بار به دلیل دریافت چهار 
کارت زرد متوالی از بازی بعدی 
تیمش محروم شده بود و 
در مجموع ۱6 بار با کارت 
زرد داور روبه رو شده بود 
که این یک رکورد در رئال 
کنون  مادرید بود. وینی تا
۷۷ گل برای رئال مادرید به ثمر 
رسانده است ولی در مجموع ۴۲ 
کارت زرد نیز از داوران دریافت کرده 
که ۴۵ درصد آن ها )۱9 کارت( نتیجه 
یا  اعتراض، مشاجره با حریفان 

اتلاف وقت بوده است.

ویژه

نساجی مازندران که در دیدار 
مقابل گل گهر پیراهن قرمز و 
اول خود را داشت و در دو دیدار 
قبلی هم با لباس سفید در زمین 
حاضر شده بود، با لباس سوم 
و سُرمه ای رنگ به مصاف 

ک رفت. آلومینیوم ارا

بی  مر سر یسی  و  . . . ا عبد
خوزستانی و باتجربه بعد از چند 
هفته دوری از فوتبال با هدایت 
فولاد خوزستان به لیگ برتر 
برمی گردد. ویسی  در اقدامی 
غیرمنتظره برای دومین بار روی 

نیمکت فولاد نشست.

ین  تمر ین  آخر حاشیه  در 
پرسپولیس و در سال 1402 
اعضای کادرفنی این تیم با 
هم عکس یادگاری گرفتند. در 
عکس یادگاری اعضای کادر 
فنی، افشین پیروانی به عنوان 
مدیر تیم هم حاضر است.  

ت
شــ

س نو
عک

گشت         عکس یادگاری   پیراهن سوم باز

گفتوگو

سعید مراغه چیان، پیشکسوت و کارشناس 
گردان نکونام در  فوتبال در خصوص عملکرد شا

لیگ برتر صحبت کرد. 
    درباره تساوی دربی 103 چه نظری دارید؟

 استقلال از همان دقیقه اول بازی، پرسپولیس 
را از جلو پرس کرد، اما بعد از ۲۰ دقیقه، پرسپولیس 
حملاتش بیشتر شد و سوار بازی بود، اما در 
ادامه از روش بازی استقلال تعجب کردم، چرا 
در ابتدای بازی به آن خوبی پرس کردند، اما به 
یکباره عقب کشیدند. بازیکنانی که وارد بازی 
شدند، اصلا کار موثر و مهمی انجام ندادند و 
نکونام تعویض هایش را بسیار دیر به بازی آورد. 
از آن طرف هم پرسپولیس تعویض های خوبی 
نداشت و آن بازیکنانی که بیرون آمدند، بهتر 
بودند. شاید در نیمه اول بازی بهتری را شاهد 
بودیم، اما نیمه دوم بسیار کسل کننده بود و 
گلی روی  در مجموع هیچ اتفاق و موقعیت 
دروازه های دو تیم به وجود نیامد تا بازی به 

تساوی ختم شود.
    چرا دربی بازی قشنگی نمی شود؟

باید هواداران و علاقه مندان از دیدن فوتبال 
گرپسند بازی کنند.  لذت ببرند و تیم ها تماشا
بینندگان  و  می آیند  ورزشگاه  به  که  کسانی 
تلویزیونی، دوست دارند مهم ترین بازی فوتبال 
ایران زیبا و پر موقعیت باشد، اما بازهم هیچکدام 
از دو تیم قشنگ بازی نکردند. استقلال سیستم 
دفاعی داشت و نکونام ابتدا می خواست گل 
کار  از  را  پرسپولیس  موثر  بازیکنان  و  نخورد 
انداخته بود؛ پرسپولیس هم جلوی حرکات 
حردانی و جلالی را از سمت چپ و راست بسته 

بود.
    گرفتن مساوی در دربی به نفع استقلال 

بود!
این مساوی مقابل پرسپولیس، استقلال را 
کنون ۷۰ درصد  در صدرجدول نگه داشت و هم ا
شانس قهرمانی دارد. حالا باید در دیدارهای 
باقی مانده باهوش عمل کند و اصلا دیدار راحتی 
وجود ندارد، چون ۴-۵ تیم  انتهای جدول برای 
نیفتادن به لیگ یک با تمام وجود بازی می کنند. 
ک این  معیار خوب بازی کردن نیست و فقط ملا
است که چه تیمی قهرمان شده و سال های بعد 

هم نام تیم قهرمان در یاد ها می ماند.

سعید  مراغه چیان: 
استقلال ۷۰ درصد 

شانس قهرمانی دارد

کسب پنجمین سهمیه  
پاراتکواندو توسط »آیلار جامی«

ایسنا: آیلار جامی ملی پوش پاراتکواندوی 
ایران در فینال وزن ۵۲- کیلوگرم با برتری قاطع 
۲۳ بر صفر مقابل حریف هندی خود موفق به 
کسب نشان طلا و سهمیه پاراالمپیک پاریس شد. 
در ادامه رقابت های پاراتکواندوی انتخابی قاره 
آسیا، آیلار جامی ملی پوش ایران در فینال وزن 
۵۲- کیلوگرم با برتری قاطع ۲۳ بر صفر بر حریف 
هندی خود موفق به کسب نشان طلا و سهمیه 
پارالمپیک پاریس شد. همچنین لیلا میرزایی 
دیگر نماینده ایران در فینال وزن ۵۷- کیلوگرم 
مصاف حریفی از نپال رفت و در دیداری نزدیک 
گذار کرد. میرزایی با کسب  نتیجه را )۴ بر ۵( وا
عنوان نایب قهرمانی به کار خود در این رقابت 
ها پایان داد و از کسب سهمیه پاراالمپیک باز 
ماند. رقابت های کسب سهمیه قاره  ای در بخش 
پاراتکواندو روز بیست و هفتم اسفندماه در شهر 
تای آن چین در حال برگزاری است. ملی پوشان 
ایران  با هدایت عاطفه کشاورز به عنوان سرمربی 
و زهرا حاجیوند به عنوان مربی در این رقابت ها 
حضور دارند. بدین ترتیب تیم ملی پاراتکواندوی 
سهمیه  پنج  کسب  به  موفق  کنون  تا ایران 
پارالمپیک پاریس شده است. مریم عبدا...پور 
در وزن ۴۷- کیلوگرم، سعید صادقیانپور در 6۳- 
کیلوگرم، علیرضا بخت در ۸۰- کیلوگرم و حامد 
حق شناس در ۸۰+ کیلوگرم پیش از این جواز 

حضور در پارالمپیک پاریس را کسب کرده بودند.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: پیشکسوت استقلال گفت: هر چند شاهد بازی سرد 
و کسل کننده ای در داربی بودیم اما نتیجه بازی در مجموع به 
نفع استقلال تمام شد. فرشاد فلاحت زاده، اظهار کرد: دربی بازی 
گرپسند بازی کرد و هم نتیجه  سختی است که نمی توان هم تماشا
گرفت. البته پرسپولیس به مراتب مهره های بیشتری از استقلال 
دارد اما تیم نکونام به نوعی بازی کرد که شرایط خود را در جدول 
حفظ کند. ۲۰ دقیقه اول استقلال بازی خوبی ارایه داد اما رفته 
رفته دچار افت شد و بازی بیشتر دست پرسپولیس بود. وی گفت: 
درست است مالکیت توپ بیشتر دست پرسپولیس بود اما این 
مالکیت زمانی ارزشمند است که در زمین حریف باشد، نه در زمین 
خود پرسپولیس که به نتیجه مساوی ختم شود. این پیشکسوت 
استقلال با بیان اینکه شاهد بازی قشنگی نبودیم، تصریح کرد: در 
مجموع دربی سرد و کسل کننده ای بود و هر دو تیم بازی خوبی 
را به نمایش نگذاشتند. پرسپولیس دنبال ۳ امتیاز بازی و هدف 
استقلال نیز به دنبال حفظ صدرنشینی بود که در نهایت به نفع 
استقلال تمام شد. فلاحت زاده در پاسخ به اینکه آیا بلانکو می تواند 
مشکل گل زنی استقلال را حل کند، خاطرنشان کرد: بلانکو تجربه 
دربی را نداشت و در این بازی مدافعان حریف طوری به او چسبیده 
بودند که این بازیکن نمی توانست کاری انجام دهد. به هر صورت 
خوب آنالیز شده بود و اجازه گلزنی به او نمی دادند. او افزود: به 
گر رمضانی یا محمدی در همان چند دقیقه نیمه دوم  اعتقاد من ا
به تیم اضافه می شدند شرایط گلزنی برای استقلال خیلی بهتر 
بود. چون هر دو به شرایط دربی آشنا بودند و می دانستند از چه 
ناحیه ای به پرسپولیس گل بزنند. بازی دربی در مجموع به نفع 
استقلال تمام شد و شرایطی را برای این تیم فراهم کرد تا موقعیت 

خود را در جدول حفظ کند.

بیــنالمــلل
  سرمربی منچسترسیتی در ۱۵ سال مربیگری خود ۱۳ بار به 
نیمه نهایی جام حذفی راه پیدا کرده است.  منچسترسیتی در یک 
چهارم نهایی جام حذفی انگلیس به مصاف نیوکاسل رفت. سیتی 
در این بازی با درخشش برناردو سیلوا برابر حریف خود با دو گل به 
پیروزی دست پیدا کرد تا صعود خود را به نیمه نهایی جشن بگیرد. 
پپ گواردیولا نشان داده است که استاد صعود به نیمه نهایی در 
جام حذفی است. گواردیولا در ۴ فصل حضورش در بارسلونا ۳ بار 
به نیمه نهایی جام حذفی، در ۳ فصل حضورش در بایرن مونیخ 
۳ بار صعود به نیمه نهایی جام حذفی و در ۸ فصل حضورش در 
منچسترسیتی ۷ بار حضور در نیمه نهایی جام حذفی انگلیس را 
تجربه کرده است و نشان می دهد که استاد حضور در نیمه نهایی 

در جام حذفی است.
   مهاجم تیم ملی فوتبال آرژانتین به دلیل مصدومیت 
در بازی های دوستانه آتی کشورش شرکت نخواهد کرد. لیونل 
مسی، مهاجم تیم ملی فوتبال آرژانتین غایب بزرگ دو دیدار 
دوستانه بعدی آرژانتین است. این بازیکن پس از آسیب دیدگی 
عضلانی در تیم اینتر میامی قادر به همراهی آلبی سلسته در 
بازی های دوستانه فروردین نیست. تیم ملی فوتبال آرژانتین 

دو بازی دوستانه در فروردین ۱۴۰۳ در آمریکا برگزار 
خواهد کرد. این تیم ابتدا با تیم ملی فوتبال 
السالوادور و در ادامه با تیم ملی کاستاریکا 
بازی خواهد کرد. لیونل مسی ۱۰6 گل ملی 

دارد و تنها ۳ گل تا رسیدن به رکورد علی دایی 
فاصله دارد و دیر یا زود این رکورد را 

خواهد شکست ولی با توجه به 
مصدومیت مسی و از دست 

دادن این دو دیدار دوستانه، 
شکستن رکورد علی دایی 
نیز از سوی مسی به زمان 
این  شد.  موکول  دیگری 
آخرین تور آماده سازی تیم 
ملی آرژانتین برای حضور در 
کوپا آمه ریکای ۲۰۲۴ خواهد 
مدافع  آرژانتین،  بود. 
عنوان قهرمانی، قرار است 

در مرحله گروهی کوپاآمه ریکا با 
پرو برنده دو دوره رقابت ها، شیلی 
و برنده دیدار کانادا - ترینیداد و 

گو پیکار کند. توبا

دربی همیشه جذابیتی ندارد 

هفته گذشته شاهد تساوی در دربی صدوسوم پایتخت بودیم.  
دربی همیشه همین است، جذابیتی نداشت و باز هم این بازی 
بسته و بی کیفیت بود. استقلال و پرسپولیس فوتبال بازی نکردند 
و دیدار دیدنی نبود که از آن لذت ببریم. همه به خاطر جذابیت، 
فوتبال را مشاهده می کنند، اما چنین چیزی را در فوتبال ایران 
نمی بینیم به طوری که حتی از در مهمترین بازی ایران نیز هیچ 
لذتی نبردیم. کارشناسان در مورد بازی دربی کلی صحبت می کنند، 
در حالی که باید ببینیم بازیکنان چند شوت داخل چارچوب زدند، 
خطر جدی و موقعیت گل ۱۰۰ درصد روی دروازه ها آمد؟ تنها در 
طول 9۰ یک شوت توسط اورونوف به سمت دروازه استقلال زده 
شد. پرسپولیس مانور زیادی در دربی داشت، اما با وجود تمام 
این تفاسیر مهاجمان پرسپولیس حتی یک ضربه هم به چارچوب 
گر تیمی مالکیت توپ را داشته باشد، اما نتواند گل  حریف نزدند. ا
بزند، فایده اش چیست؟ پس حتما مشکلی در خط هجومی وجود 
دارد.   گفتند بازی دربی به VAR مجهز است، پس این سیستم کجا 
بود؟ اتاق کمک داور ویدئویی کجا قرار داشت، یک عکس هم از 
این تجهیزات پخش نشد، چرا فیلم صحنه های مشکوک را نشان 
ندادند؟  این همه سال و دوره از برگزاری مسابقات لیگ برتر گذشته، 
اما هنوز شرایط کیفی لیگ درست نشده است. با این وضعیت 
نامناسب در باشگاه ها و مسابقات مان، تیم های ایرانی دنبال رفتن 
به رقابت های لیگ قهرمانان آسیا هم هستند.  تیم الهلال هزینه 
درستی را انجام می دهد و می بینید چه فوتبالی بازی می کنند. ارائه 
گرپسند به خاطر مهره های ارزشمندی است که  فوتبال زیبا و تماشا
باشگاه های عربستانی خریداری می کنند. سیستم را باید حرفه ای 

گر داشته باشد. در فوتبال پیاده کرد تا تماشا

ابراهیماسدی
کارشناسفوتبال

خداداد عزیزی:  دربی های تهران خوب از آب در نمی آید

گفت وگوی »مائوریسیو پائس«، سرمربی والیبال ایران

خداداد عزیزی، بازیکن پیشین تیم ملی 
فوتبال ایران اعتقاد دارد ترس از باختن باعث 
می شود دربی  پایتخت خیلی خوب از آب در 
نیاید. خداداد عزیزی در گفت وگو با تسنیم، 
گل تیم های فوتبال  درباره تساوی بدون 
استقلال و پرسپولیس در یکصدوسومین دربی 
پایتخت اظهار داشت: من خیلی نتوانستم 
بازی را ببینم، اما ظاهرا همه از دربی ناراضی 
بودند و اعتقاد داشتند بازی کیفیت نداشت. 

دربی های ما همیشه همینطور بوده است، 
چون مربیان مان از باختن در این بازی ترس 
گران هم به دربی حساسیت دارند  دارند. تماشا
و تیم ها دوست ندارند بازنده باشند و همین 
موضوع باعث می شود مربیان با احتیاط 
تیم شان را به زمین بفرستند. »ترس از باختن 
به بازیکنان هم سرایت می کند.«، وی افزود: 
کیفیتی  در دربی های کشورهای دیگر بازی با
می بینیم، ولی در ایران شاید از هر پنج دربی 

یک دربی خوب از آب دربیاید. ما دربی خوب 
هم داشتیم، ولی شاید از هر چند دربی یک 
بازی خوب ببینیم. بازیکن پیشین تیم ملی 
فوتبال ایران در مورد اینکه آیا این تساوی به 
سود استقلال شد یا پرسپولیس، گفت: به 
نظرم بیشتر به سود سپاهان شد. درست است 
که سپاهان باخت های زیادی داده، ولی هنوز 
یکی از بخت های قهرمانی است. البته تساوی 
استقلال و پرسپولیس به سود تیم نکونام شد، 

چون توانست جایگاهش را در صدر جدول 
حفظ کند. عزیزی تصریح کرد: دربی های تهران 
معمولا خوب از آب در نمی آید. در این بازی ها 
صحنه حساس و گل کمتر می بینیم و بیشتر 
نتایج صفر - صفر و یک - یک است. هر تیمی 
نهایت یک شانس گل داشته و بازی با همان 
گل تمام شده است. دربی ربطی به شکل بازی 
تیم جواد نکونام ندارد و همیشه این کیفیت را 

داشته است.

تیم  در  که  ساله   6۰ پائس  مائوریسیو 
اپی سنتر- پودولیانی اوکراین فعالیت داشت 
از سوی فدراسیون والیبال ایران به عنوان 
جانشین بهروز عطایی انتخاب شد تا بزرگترین 
کند.  آغاز  را  خود  مربیگری  دوران  چالش 
صحبت های سرمربی جدید تیم ملی ایران را 

با سایت »ورلد آف والی« می خوانیم.
 چه انگیزه ای باعث شد تا مربیگری تیم 

ملی ایران قبول کنید؟ 
همیشه احساس می کردم که سرمربیگری 
یک کشور نخبه والیبال قدم منطقی بعدی در 
دوران حرفه ای من است. چالش راهیابی به 
المپیک بخشی از کار ما است و من آن را فرصتی 
شگفت انگیز می دانم. تجربیات گذشته من 
در فرانسه، ژاپن و برزیل و... باعث شد که این 

پیشنهاد را قبول کنم.
  ماموریت اصلی شما با ایران، راهیابی 
به المپیک است، آیا می توان به این هدف 

دست یافت؟
قطعا مسیر سختی خواهیم داشت اما من 

از پتانسیل والیبال ایران اطلاع دارم. ایران 
کشوری است که قهرمان زیر ۲۱ سال جهان 
شده است و در رده سنی زیر ۱9 سال دوم شد. 
که پتانسیل زیادی در  این نشان می دهد 
ایران وجود دارد و می توانیم یک تیم بسیار 

قوی بسازیم. 
 رقابت های لیگ ملت ها آخرین فرصت 
برای ایران است تا امتیازات رنکینگ جهانی 
را به دست آورد. با توجه به اینکه تیم باید 
خیلی زود نتیجه بگیرد، رویکرد شما چه 

خواهد بود؟
لیگ ملت ها آخرین فرصت برای ایران است 
و ما زمان زیادی برای آماده شدن نخواهیم 
داشت اما این چالشی است که همه با آن روبه رو 
خواهند شد. من معتقدم که بازی با تیم های 
سطح بالا که صعودشان به المپیک قطعی شده 
است می تواند اهمیت زیادی داشته باشد و 

باید این موضوع را مدنظر قرار دهیم.

 با نگاهی به تقویم مسابقات، به نظر 
می رسد چون ایران با چهار حریف مستقیم 
روبه رو می شود؛ صربستان، ایتالیا، کوبا و 
تر از ایران هستند.  آرژانتین که همگی بالا

نظرتان درباره هفته اول چیست؟
ما از اهمیت هفته اول لیگ ملت ها بسیار 
گاه هستیم. ما صربستان و کوبا را به  عنوان  آ
حریفان مستقیم می بینیم و ایتالیا و آرژانتین 
نیز کمی از ما بالاتر هستند و مطمئنا بازیکنان 
برتر خودشان را در هفته اول در دسترس 
خواهند داشت که باعث می شود مسابقات 
که  در سطح بسیار بالا باشد.  ما می دانیم 
باید قوی شروع کنیم و باید این را در هنگام 
شروع آماده سازی در ذهن داشته باشیم، به 
خصوص از نقطه نظر فیزیکی. ما باید ساده، 

اما موثر بازی کنیم.
 چه برنامه ای برای آماده شدن برای 
لیگ ملت ها دارید؟ آیا قصد دارید اردوهای 

تدارکاتی داشته باشید؟
زودتر  هرچه  را  کارمان  می خواهیم  ما 
کل فهرست  که  کنیم. انتظار داریم  شروع 
بازیکنان دعوت شده را در  تاریخ ۳۰ آوریل )۱۱ 
اردیبهشت( در دسترس داشته باشیم. ما در 
حال حاضر در حال کار روی برگزاری اردوهای 
تمرینی و بازی های دوستانه هستیم. در حال 
کره با »برناردو رزنده« هستم  حاضر در حال مذا

تا بتواند در هفته اول به ما کمک کند.
 نظرت در مورد بازیکنانی که در حال 
حاضر برای تیم ملی ایران بازی می کنند 

چیست؟ 
من مقابل چندین بازیکن ایرانی مربیگری 
کرده ام، اما هرگز نتوانستم با آنها کار کنم. فکر 
می کنم بازیکنانی با پتانسیل بالا، قدرت بدنی 
شگفت انگیز و تجربه بین المللی قوی داریم. 
ما همچنین چند بازیکن باتجربه داریم که در 
حال حاضر در تیم های برتر اروپا حضور دارند 
و حضور آنها برای داشتن یک تیم مستعد 

ضروری است. 

کمک »رزنده« به والیبال ایران در لیگ ملت ها؟


